B6L9 The Strange Case of Dr. Jekyll andMr. Hyde
I課文翻譯與重點解析

	1

　　在倫敦的一個傍晚，名律師阿特森先生得知一個名叫愛德華．海德的兇暴不仁之徒最近使用了一張由他的朋友兼客戶――受人敬重的亨利．傑寇醫生――所開出的支票。這個消息，連同傑寇指定海德為其遺囑受益人的事實，引起了阿特森對於傑寇和這樣一個品德可疑的人之間關係的好奇心。


1(1) learn vt. 得知；獲悉
• When Jack learned that he had been promoted, he couldn’t hide his excitement.

(2) a...man (who was) named/called... 名叫……的人
(3) had recently used及had been made out皆為「過去完成式」，顯示比learned早發生。
(4) check n. 支票（英式拼法為cheque）  
make out a check to sb. 開一張支票給某人
write/cash/deposit a check 開／兌現／存支票
(5) Utterson’s friend and client 指的是同一人
比較 a doctor and writer 身兼醫生及作家的同一人；a doctor and a writer 一位醫生和一位作家。
(6) the well-respected Dr. Henry Jekyll → Dr. Henry Jekyll, who was greatly/highly respected/ admired by people。
well-respected adj. 相當受人敬重的
2(1) The news, (which was) combined with..., raised.... 此分詞片語是由非限定的關係子句簡化而來。
(2) combined with/along with/together with/as well as 連同；以及
• Stress, combined with fatigue, caused Erin’s collapse at work.

(3) the fact that... 此that子句為「名詞子句」，作the fact的「同位語」。
(4) appoint/name/designate sb. (as)... 任命、指派某人為……
• The president appointed Ms. Rice (as) goodwill ambassador.

(5) raised Utterson’s curiosity about... → made Utterson curious about...

raise 引起；使人產生（情緒或心理反應）
(6) a man of questionable morals → a man whose morals were questioned or doubted by others 

「of + 抽象名詞」語意等同「形容詞」，用以表示特質，如：a person of wisdom → a wise person；a matter of great importance → a very important matter。
字辨 moral 道德；道義　morale 士氣
• The team’s morale was low after losing the game.
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　  一年後，一位上了年紀的政壇人物丹佛斯．卡魯爵士慘遭謀殺的消息震撼了倫敦。一名目擊者舉報，該政壇人物是被海德先生用一根粗杖殘忍地活活打死。當警方向阿特森出示凶器時，阿特森驚恐地認出那正是他送給傑寇當禮物的同一隻手杖。


2(1) report that + 子句/N to sb.... 告發；揭發
• A passerby reported a car crash to the police.

3(1) the police showed Utterson the murder weapon

→ the police showed the murder weapon to Utterson

show sb. sth. 向某人出示某物；給某人看某物　同 show sth. to sb.

(2) Utterson was alarmed to find...

be adj. + to VR 描述情感、態度的形容詞後面可接不定詞。
• Jake was relieved to learn that he had passed the math exam.

(3) it was the exact same cane → it was the same exact cane → it was exactly/precisely the same cane → it was the very same cane
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　　阿特森擔憂朋友的名譽和安危，於是前去探視傑寇醫生。傑寇向他出示一封海德寫的信件，要他不必擔心。信中，那暴徒為他的行為道歉，並向傑寇承諾不再與他連絡，然而，正當阿特森鬆了一口氣時，他的助理指出那筆跡和傑寇醫生的筆跡幾乎一模一樣。傑寇可能在協助海德的這個想法使阿特森感到驚駭。


1(1) Concerned for his friend’s reputation and safety, .... → Because/As he was concerned for his friend’s reputation and safety, .... 此為分詞構句，可視為由副詞子句簡化而來。
(2) be concerned for/about 關心；擔心
• Concerned for/about her father’s health, Rachel took him to see their family doctor.

2(1) Jekyll reassured him...by showing him a letter... → Jekyll showed him a letter...to
reassure him....

reassure 使某人安心、打消疑慮
• The doctor reassured Rachel about her father’s health/that there was no serious problem with her father’s health.

(2) nothing to worry about 當形容詞的不定詞，通常用主動語態即可。
(3) a letter written by Hyde → a letter which was/had been written by Hyde

3(1) he (Hyde) would not be heard from (by Jekyll)again → Jekyll would not hear from him (Hyde) again

(2) hear from sb. 接到某人的信或電話
• I haven’t heard from Tina lately. She must be very busy.

4(1) breathed a sigh of relief → sighed with relief

(2) the handwriting was almost identical to Dr. Jekyll’s (handwriting) → the handwriting was nearly the same as Dr. Jekyll’s (handwriting)

5(1) The idea that Jekyll might be assisting Hyde left Utterson shocked. → Utterson was shocked by the thought that Jekyll might be helping Hyde.
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　　阿特森造訪他們的共同朋友藍恩醫生，希望能解開疑團。藍恩身體不適、非常痛苦，沒有說到關於傑寇的任何事情。不到兩個星期，他就死於健康惡化。他留下一封信給阿特森，附上指示告訴他直到傑寇死亡或消失才能打開來看。


1(1) Hoping to solve the mystery, .... → Because he hoped to solve the mystery, .... → In hopes/the hope of solving the mystery, .... 此為分詞構句，可視為由副詞子句簡化而來。
(2) solve/clear up/unravel a mystery 揭開謎團
2 Lanyon, (who was) sick and distressed, didn’t say.... → Sick and distressed, Lanyon didn’t say.... 形容詞片語亦可置於句首，修飾主詞。
3(1) die of/from + 原因 死於（飢餓／疾病／年老……等原因）（of/from現不作區分）
• My grandfather died of cancer while my grandmother died from old age.

(2) leave behind + O或leave + O + behind（去世時）遺留下……；忘了帶走……
• The man left behind a house for his wife and children.

• Don’t leave any of your belongings behind.

(3) instructions telling... → instructions which told...
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　　幾個月後，傑寇醫生的一個僕人來找阿特森。他說他的主人已經把自己關在實驗室裡好幾個星期，而且從上鎖的門後傳來的聲音聽起來完全不像傑寇醫生的聲音。在絕望之下，他請求律師和他返回傑寇的家中。在阿特森陪同下，那僕人破門進入醫生的實驗室。但到處都找不到傑寇。相反地，這兩人發現愛德華．海德陳屍地上，顯然是自殺身亡。他們也找到一封傑寇要寫給阿特森的信件，還有一張字條，要他先去看藍恩醫生的那封信。


1(1) He said (that) his master...and that the voice....

said後面有兩個that子句由and對等連接作其受詞，第一個that可以省略，第二個that不可省略，以確定其後為受詞子句。
(2) the voice now coming from...sounded nothing like Dr. Jekyll’s → the voice which now came from...didn’t sound similar to Dr. Jekyll’s voice at all
2(1) with表附帶狀態。
 (2) break into 強行進入；撬開
• My father’s car was broken into; fortunately, nothing valuable was taken.

3 be nowhere to be found 怎麼找也找不到；遍尋不獲
• Have you seen my key? It is nowhere to be found.

補充 be nowhere to be seen/in sight 怎麼看也看不到；遙不可見
• The end of the war is nowhere in sight. 

4 Instead, the two men discovered..., apparently a victim of suicide. → Instead of finding Jekyll’s body, the two men discovered..., who had apparently died after committing suicide.

5(1) ...a letter from Jekyll addressed to Utterson and a note urging him to.... → ...a letter from Jekyll which was addressed to Utterson and a note which urged him to....

(2) address sth. to sb. 致函某人；在……寫上某人的姓名、地址
• The package is addressed to Ms. Emma Thompson.

(3) urge sb. to VR 催促、力勸某人……
• The report urged parents to prevent their children from watching too much TV.

	6

　　阿特森急忙回辦公室去拿那封信。藍恩寫道曾經有個名叫愛德華．海德的人來拜訪他。然後那個奇怪的人，他寫道，喝下一種不尋常的藥水，就在他的眼前變身成為亨利．傑寇。此時，阿特森了解到傑寇和海德其實就是同一個人，他立刻打開傑寇的信。


1(1) The strange man...changed into Henry Jekyll before his very eyes. → The strange man...turned into/transformed into Henry Jekyll right in front of him.

(2) before/in front of one’s (very) eyes 在某人眼前發生；清晰可見
• The disaster took place before their very eyes.

(3) very表「強調」的用法：
① 所有格 + very + (own) N

• Now, I can have my very own room.

② the very + 形容詞最高級
• They had dinner at the very best restaurant.

③ the very + 序數 + N

• It was the very first time we met.

④ the very + N

• You are the very person I want to see.

2 at that point → at that moment

表示情況發展到那時或那個階段。
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傑寇醫生解釋，他一直向外界隱藏他性格中的黑暗面。透過研究，他發現了一種方法可以把他自己邪惡的部分從性格的其他部分分離。他藉由喝下特殊的藥水就能變成完全不同的另一個人，也就是愛德華．海德。用這樣的方式掩飾，他能掙脫良心的限制，為所欲為。然而，時間一久，他了解他逐漸無法控制這些轉變，有時候甚至不喝藥水也會變成海德。


1(1) the darker side → the bad/evil part 黑暗面；邪惡的部分
(2) hide...from... 隱瞞、藏匿……不讓……發現
• Susan has been hiding her secret from her family.

• The criminal’s friend hid him from the police.

well常與p.p.構成的「複合形容詞」：
well-born（出身高貴的）、well-bred（有教養的）、well-informed（見多識廣的）、well-known（著名的）、well-behaved（守規矩的）、well-balanced（均衡的）、well-dressed（衣著講究的）。
2(1) separate/divide...from... 將……和……分離、區隔
• The war separated those soldiers from their families.

• It’s not easy for me to separate reason from emotion.（我很難分割理性和感情。）
(2) personality和character都表「人格、個性」之意， 前者為可數名詞， 後者通常不可數，或用character traits取代。
3(1) And disguised in this manner, he was able to be free from the constraints of conscience, free to do whatever he pleased. → And when he was disguised in this way, he didn’t have to be restricted or limited by his conscience and he could do anything he liked/wanted.

(2) be disguised/disguise oneself 偽裝；假扮
• Disguised as a hot dog vendor, the detective was spying on gangsters.

• Wearing a wig and a long beard, Gina disguised herself as a man.

(3) be free from/of + N 免除／不含
• These refugees are eager for a life free from fear.

• The preserves（蜜餞）are free of artificial colors and flavoring.

(4) please vi. 喜歡；想要
• Since you are the boss, you can do as you please.

4(1) As time went on, ...he realized that he was losing control over these transformations....

→ As time passed, ...he realized that these transformations were becoming beyond his control/no longer completely under his control....

(2) lose control over/of 無法控制住……
• The jockey（賽馬騎師）lost control of his horse; he fell off and got kicked by it.

	8
傑寇醫生寫道，他曉得自己不久即將永遠變成海德先生，並無法再變回自己。當真相一揭露，他知道海德就要為罪行面對死刑，或是因害怕被逮捕而選擇自我了斷。無論是哪種下場，傑寇寫道，世人將永遠不會再看到他的面目。


1 permanently 永遠　同 forever, for good  反 temporarily

2(1) Upon this revelation, he knew that...for fear of being apprehended. → As soon as/Immediately after this secret was revealed to the world, he knew that Hyde would be put to death for his crimes or choose to kill himself because he feared to be arrested.

(2) (up)on + N/V-ing 一……就……
• I paid NT$799 on delivery of the package.

（包裹送到後，我立刻付了799元。）

• Upon hearing the news of victory, they cheered and embraced each other.

(3) for fear of + V-ing/N → for fear that + S + may/might +VR → lest + S + (should) + VR 唯恐；以免……
• Jill did whatever her boss told her to do for fear of losing her job.

→ Jill did whatever her boss told her to do for fear that she might lose her job.

→ Jill did whatever her boss told her to do lest she (should) lose her job.

3 either way 兩種情況當中無論發生哪一種（都沒差別）　同 in any case

• We could go to the movies or watch a DVD at home. It’s all right with me either way.

	rise vi.
	上升；起立

	raise vt.
	提高；養育；引起；募集；提出

	arise vi.
	發生

	arouse vt.
	引起　同 raise；叫醒　同 awake

	(1) the sun/price/temperature/sea level is rising

(2) raise one’s hand/prices/kids/funds/questions
(3) a(n) crisis/problem arose

(4) arouse one’s interest/anger/curiosity


2. elderly 
elderly adj. 年長的　同 old

the elderly → the old 老年人
比較 elder adj. 年齡較大的　同 older

elder brother 哥哥
elder n. [C] 長者；長輩
II字彙
1. beneficiary n. [C] 受益人；受惠者
benefit vi. vt. 受惠於……；對人有益
• The residents in the greater Taipei city area benefit a lot from the MRT system.

• The government’s new tax laws will benefit the rich people instead of the middle class.
benefit n. [C] 益處；福利；（失業）救濟金
• The new hospital will bring benefits to the neighboring communities.

2. questionable adj. 可疑的；靠不住的
question vt. 質疑　同 doubt

• The lawyer questioned the truth of the witness’s statement.

questioning adj. 懷疑的
• Hearing her husband’s explanation, Amber gave him a questioning look.

4. vicious adj. 兇惡的；惡性重大的；兇殘的；兇猛的同 cruel, brutal, violent, fierce　反 virtuous

	a vicious circle/cycle 惡性循環
• When Alice feels depressed, she eats a lot, which makes her gain weight and feel more depressed. She’s caught in a vicious circle.


	(1) 比較vice, crime, sin的差異：
vice一般指違反道德倫理的行徑；crime指違法的犯罪活動；sin是違反宗教戒律的行為。
(2) 字首vice-表示「副的、次的、代理的」，如：vice-president（副總統、副總裁）；vice-captain（副隊長）。


5. murder n. [C,U] 謀殺（案）
murderer n. [C] 殺人兇手
  • Do you think that the police will catch the murderer soon?
6. brutally adv. 兇殘地；殘暴野蠻地  同 viciously, cruelly

brutality n. [U,C] 殘暴；暴行
• Martha left her husband because of his brutality.

7. cane n. [C] 拐杖；棍；竿　　 同 stick

cane vt. 杖責
• Nowadays, teachers are forbidden to cane students even if they misbehave.
9. apologize vi. 道歉
apologetic adj. 道歉的
• The airline was apologetic about the delay and promised to make it up to the passengers.

	(1) owe sb. an apology 應該向某人道歉；欠某人一個道歉
(2) accept one’s apology 接受某人的道歉
(3) 當被道歉的那方原諒對方時， 可說“Apology accepted.”。


10. identical adj. 一模一樣的；相同的  同 the same

identify vt. 視為同一；認同；辨認身分
• I never identify happiness with wealth. In fact, many rich people are not happy.

• The soap opera became a hit because many viewers identify with its characters.

• The disfigured（毀容的）victim was identified by what he was wearing.

identification n. [U] 認同；辨認身分；身分（證明文件）
• The identification of the body was difficult because it was totally burned.

• To open a checking account, a customer needs to present two forms of identification.

identity n. [C,U] 身分
• The witness was referred to as Mr. X in order to protect his identity.

	(1) identical twins 同卵雙胞胎
(2) ID card (identification/identity card) 身分證


12. deteriorate vi. 惡化　同 decline, worsen

deterioration n. [U] 惡化
• The deterioration of the old man’s health was caused by malnutrition（營養不良）.

13. disappearance n. [U,C] 消失  反 appearance

disappear vi. 消失　同 vanish　反 appear

失蹤　同 go missing

• The ship disappeared in the storm, and no survivors were ever found.

• A five-year-old girl disappeared from the playground near her home.

14. laboratory n. [C] 實驗室（簡稱lab）
15. desperation n. [U] 極焦慮；絕望；不顧一切　同 despair

desperate adj. 絕望的；非常需要的；不顧一切的
• After two months without rainfall, things have become quite desperate.

• Financial difficulties forced the man to take desperate measures（採取孤注一擲的手段）.

desperately adv. 拼命地；非常地
• The flood victims are desperately in need of clean water and clothing.

	比較in desperation和in despair的差異：
(1) in desperation 絕望（而不惜冒險、孤注一擲）
• The man had been unemployed for months. In desperation, he sold his blood for money.

(2) in despair 絕望（單純表失去一切希望）
• Having failed numerous times, the researcher gave up in despair.


16. suicide n. [U,C] 自殺；自殺者
	-cide或-icide字尾表「殺死、毀滅」。例如：homicide（謀殺，同murder）、genocide（種族滅絕）、insecticide/pesticide（殺蟲劑）。


20. manner n. [C] 方式；行事風格、態度
	(1) manners n. [C] (pl.) 禮貌（恆用複數）
• My mother thinks it’s bad manners for a girl to sit with her legs crossed.

• Father said, “Remember your table manners. Don’t talk with your mouth full.”

2 well-mannered adj. 有禮貌的　同 polite

ill-mannered adj. 沒禮貌的　同 impolite

• Jane’s parents like her boyfriend because he is a well-mannered young man.


21. constraint n. [C] 限制；約束  同 restriction, limitation

	(1) restraint n. [C,U] 管制；（情緒、行動的）克制　同 control

• Angry as Michael was, he showed great restraint.

(2) restrain vt. 約束（自己）；克制（自己）
• I restrained myself from having another bowl of ice cream.


22. conscience n. [U,C] 良心；良知
conscientious adj. 憑良心的；認真盡責的
字辨 conscious adj. 清醒的；意識到的
• We hope more and more people become environmentally conscious.

23. execution n. [U,C] （處）死刑
executive adj. 行政管理的 n. [C] 行政管理人員
• Now that we have come up with a good idea, we need someone who has executive skills.

24. apprehend vt. 逮捕；拘押  同 arrest, capture

apprehensive adj. 憂慮的；恐懼的  同 anxious, fearful

• Jerry was so apprehensive about the interview that his stomach ached.

III句型練習
Ⅰ. Review: the   fact + that + S + V

idea

belief

...

1 本句型介紹英文同位語大致可分為兩種情況：(1)名詞片語：常用來補充說明一個人的身分或事物等。(2)名詞子句：常用來補充說明事實、看法或信念等。當同位語的名詞子句一律由that引導，而that又可引導關係子句及副詞子句。
2 複習句型：名詞片語當同位語
• Last night, I had dinner at Giovanni’s, the best Italian restaurant in town.（說明餐廳Giovanni’s的地位）
• Alex, the best pitcher on our team, has hurt his arm and can’t play tomorrow.（說明主詞Alex的身分）
• Taiwan, a prosperous island in the Pacific Ocean, is rich in tropical fruits and seafood.（說明臺灣的地理位置及情況）
3 (1) 課文句型：名詞子句當受詞同位語
S + V + the fact/idea/belief/... + that 子句
置於受詞後的that子句為名詞子句，當受詞同位語，補充說明受詞the fact/idea/belief...的內容為何。
• We must accept the fact that everyone will die one day.

• That mother still held (onto) the belief that her son would come back one day.

• I had a dream last night that I’d turned into a butterfly.

(2) 課文句型：名詞子句當主詞同位語
The fact/idea/belief/... + that 子句 + V...

置於主詞後的that子句為名詞子句，當主詞同位語，補充說明主詞the fact/idea/belief...的內容為何。
• The idea that beauty means goodness is often wrong.

• The belief that health is above wealth is always right, for wealth can’t buy health.

• The report that they have held their wedding ceremony in Japan has proved (to be) true.

4 (1) 補充句型：寫作常用的that子句
( S + V + that…and that...

( One of...is that + S + V...

③ It is said/reported that + S + V...

④ Tradition/Rumor has it that + S + V...

• This article says (that) global temperatures will continue to rise and that human beings are largely responsible.

• One of the reasons for his sickness is that he often drinks till late at night.

• It is reported that the wildlife population in Africa has greatly decreased.

• Tradition has it that the Chinese should set off firecrackers during festivals to chase off “evil spirits.”

(2) 補充句型：that子句的辨別
① S + V + N + that 子句...

② S + V...that/so that + S + V...

③ S + V + so/such...that + S + V...

句型①的that...為關係子句，修飾前面的名詞（當同位語的that子句為完整子句，當關係子句的that子句為不完整子句――句中會缺主詞或受詞）；句型②的that...為副詞子句，表「目的」；句型③的that...為副詞子句，表「結果」。
• The only animal that can be used in the desert is the camel, which can go for three days without drinking any water.

• Close the gate carefully so that the cows can’t get out.

• Jane is such a diligent student that she always wins scholarships.

Ⅱ. Review: with + O + OC (prep. phrase/adj./V-ing/p.p.)
61 本句型表示附帶的狀況，尤用於描述「某人之四肢、五官所做出的附帶動作； 衣物、髮膚等之附帶情況」。受詞補語可以是過去分詞、現在分詞、形容詞（片語）、介系詞片語。在英文寫作中，此一句型常用於更進一步、更深刻地描寫人、物、景、時。
2 複習句型：With + (adj.) + N, S + V...

此片語常置於句首，表「由於、隨著、有了、以／用……」之意：
• With sufficient rainfall, we are able to irrigate（灌溉）our farms.

• With economic development, people can lead a life of affluence（富裕）.

• With the growth of the population, the noise level has increased in modern cities.

3 若受詞補語OC使用「形容詞（片語）」或「介系詞片語」，則用法為「說明狀態」，指「某人或某物處於……情況下」：
• Everyone watched the magic show with their (his or her) eyes wide open.

• It’s impolite of James to talk with his mouth full of food.

• The assistant rushed into the shop with a newspaper in his hand.

4 若受詞補語OC使用「現在分詞（片語）」，表示「動作正在進行中」。指「某人或某物正在……」：
• I can’t sleep with my husband snoring all night.

• The girl looked at her boyfriend with tears rolling down her cheeks.

• It is fine today, with the sun shining and the wind blowing.

• Spring has come, with birds chirping in the trees and butterflies flying here and there.

5 若受詞補語OC使用「過去分詞（片語）」，表示「動作的被動」。指「某人或某物遭到……／被……／受到……」：
• The young lady sat on the couch with her legs crossed.

• Molly went to bed, with her work done and the door locked.

6 補充句型：附帶分詞片語的改寫
句型：S1 + V..., and + S2 + V....

　　　 →S1 + V..., S2 + V-ing/p.p.....

　　　 →S1 + V..., with + S2 + V-ing/p.p.....

本句型用在描寫「某人或某物所出現的各種動作情形」。
• The girl rode on her bike and her hair was blowing in the wind.

→ ..., her hair blowing in the wind.

→ ..., with her hair blowing in the wind.

• The writer stood on the beach, and his mind wandered as he looked at the waves.

→ ..., his mind wandering as he looked at the waves.

→ ..., with his mind wandering as he looked at the waves.
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